
 

 

 

Folketingets Finansudvalg har den 3. december 2018 stillet følgende spørgsmål nr. 7 

(L 1) til sundhedsministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 7:  

”Vil ministeren redegøre for, hvor meget sundhedsområdet er blevet løftet siden val-

get i 2015, incl. det løft som følger af finanslovsaftalen for 2019?” 

 

Svar: 

Spørgsmålet forstås sådan, at der ønskes en opgørelse af, hvor meget regeringerne 

har prioriteret til sundhedsområdet siden Folketingsvalget den 18. juni 2015. 

 

Der er set på prioriteringerne i forbindelse med finanslovs- og satspuljeaftalerne for 

2016 til 2019 på sundhedsområdet med udgangspunkt i Sundheds- og Ældreministe-

riets ministerparagraf (§ 16) samt Aftale om regionernes økonomi for 2016 til 2019. 

Den foreløbige opgørelse viser, at i forhold til det niveau, som blev prioriteret med 

finanslovsaftalerne for 2015 ved den daværende SR-regering, er der med den seneste 

aftale om finansloven for 2019 mellem regeringen og Dansk Folkeparti prioriteret 

over 6 mia.kr. til det samlede sundhedsområde fra 2015 til 2019. 

 

Arbejdet med opgørelsen er ikke tilendebragt, og der vil blive oversendt en mere 

præcis opgørelse, når dette arbejde er færdiggjort.  

 

 

Med venlig hilsen 
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